100學年度海青工商語文競賽

高雄市立海青高級工商職業學校一百學年度
合作教育盃 語文競賽 實施辦法101/03/27
1、 競賽宗旨： 
為加強推行國語文、英語文教育，使教學多元活潑，提高學生學習興趣，累積比賽實戰經驗，拔擢優秀人才，以期蔚為風氣並弘揚文化，特舉辦本競賽。

2、 主辦單位︰教務處
3、 承辦單位：教務處教學組、國文科教學研究會、英文科教學研究會
4、 協辦單位︰本校員生消費合作社
5、 參賽資格：限本校一、二年級學生報名參賽

6、 競賽項目
(1)國語演說      (2)國語朗讀          (3)作文             (4)寫字
 (5)字音字形      (6)英文字彙能力      (7)閩南語自我介紹
 (8)英文說故事比賽      (9)高二英文歌唱比賽      (10)高一英語短劇比賽
7、 參賽名額
1、 競賽項目(1)至(6)，每項每班1～2人；(7)閩南語自我介紹每班限1人，採高一高二不分組；每人報名最多以3項為限，違者取消競賽資格。
2、 英文說故事比賽：全校一二年級每班組一隊參加，每組人數至多4人。
3、 高二英文歌唱比賽：全校二年級每班均組隊參加，人數不得少於25人。
4、 高一英語短劇比賽：綜高一年級每班推派至少1隊，職科一年級學生自由組隊參加。
8、 競賽時間
民國101年4月18日(三)、及101年4月23日(一)至4月27日(五)、101年5月30日(三)分別辦理，賽程及競賽地點詳見附件一、附件二。
 eq \o\ac(□,註)：請參加同學提前10分鐘到達比賽地點完成報到手續。
     eq \o\ac(□,註)：英文字彙遲到5分鐘不予進場；字音字形遲到1分鐘不予進場；作文、寫字遲到10 分鐘者不予進場。

     eq \o\ac(□,註)：朗讀、演說比賽抽題後，必須進入預備席就坐，準備時間可參閱資料但不得與人交 談，唱名3次未到者視為棄權。

     eq \o\ac(□,註)：參加朗讀、演說比賽的同學進場後不得因自己比賽完畢而先行離開，必須等候評審老師講評結束方能集體離席；活動結束後需簽退始得離場，中途離開者，取消公假資格。

9、 報名方式
項目(1)~(9)，各班學藝股長請於4月10日(二)中午前將班級報名表(報名表見附件三) ，含導師及指導老師簽名，連同公假單繳交至教務處教學組，項目(10)高一英文短劇比賽請在5/2(三)中午前繳交。

壹拾、競賽方式

1、 競賽組別
1. 國語文及英語文各項競賽設有一年級組及二年級組。
2. 閩南語自我介紹採高一高二不分組。

2、 抽籤日期
1. 演說、朗讀、閩南語自我介紹各組定於4月11日(三)中午(12:25~12:40)於教務處公開抽籤決定出場順序，未出席人員由教務處代抽。

2. 高二英文歌唱比賽、英文說故事比賽定於4月12日(四)中午(12:25~12:40)於教務處公開抽籤決定出場順序，高一英文短劇比賽定於5月10日(四)中午(12:25~12:40)於教務處公開抽籤決定出場順序，未出席人員由教務處代抽。
3、 各項競賽時限

1. 國語演說──每人限3分鐘。

2. 國語朗讀、閩南語自我介紹──每人限2分鐘。
3. 作文──每人限90分鐘。

4. 寫字──每人限40分鐘。

5. 字音字形──每人限10分鐘。

6. 英文字彙能力──每人限30分鐘。

7. 英文說故事比賽──每組限4-5分鐘(含進退場)，演出超過5分者，應立即停止
演出下台；如繼續演出者，每超過10秒，扣總分1分（未滿10秒以10秒計），以此類推。
8. 高二英文歌唱比賽──每組限3-5分鐘(含進退場)，演出超過5分者，應立即停
止演出下台；如繼續演出者，每超過10秒，扣總分1分（未滿10秒以10秒計），以此類推。
9. 高一英語短劇比賽──每組限10分鐘，並有一分鐘之緩衝時間，即10分01秒
至11分00秒尚不扣分，自11分01秒開始扣分，且每10秒扣一分，以此類推。
4、 比賽題目及範圍

1. 國語演說──以附件公佈之題目為題材，題材均於各參賽者登台前10分鐘，當場抽籤決定隔離準備。(詳見附件七)
2. 國語朗讀──以附件公佈之篇目為題材，題材於各參賽者登台前6分鐘當場抽籤決定隔離準備。(詳見附件七)
3. 作文──各組題目均當場公佈，除不得使用韻文寫作外(如：詩、詞、曲等)，文言或語體不加限制，得使用藍或黑色鋼筆、原子筆。(參賽者自備文具) 

4. 寫字──各組書寫內容均當場公佈，所用有格棉紙於會場由主試者當場發給，一律以傳統毛筆以楷書書寫，字之大小為七公分見方。(參賽者自備筆墨墊布)
5. 字音字形──各組題目當場公佈。

6. 英文字彙能力──各組題目當場公佈。(題型為選擇題，請參賽同學攜帶2B鉛筆前往，以便畫卡)。

7. 英文說故事比賽──依照提供的故事腳本，再自行分配為四個人的演說方式。比
                    賽中會提供故事腳本，比賽者不需背稿。比賽中再抽籤決定
                    說故事的腳本。參賽隊伍自訂，報名表請4月10日(二)中午
                    前一式3份繳交至教務處(詳見附件六)。
8. 高二英文歌唱比賽──參賽隊伍自訂，曲目及歌詞請4月10日(二)中午前一式3份繳交至教務處(詳見附件五)；自備伴唱帶CD者請於4月13日(五)中午前交至教務處。
9. 高一英語短劇比賽──參賽隊伍自訂，劇本請於5月2日(三)中午前一式3份繳交至教務處，另須包含200字左右英文劇情簡介和演員、導演及編劇名單(詳見附件四)。
壹拾壹、比賽評判標準
一、國語演說

1.  語音(聲、韻、語調)：佔百分之四十五。
2.  內容(見解、結構、詞彙)：佔百分之四十五。
3.  儀態(儀容、態度、表情)：佔百分之十。
4.  時間超過或不足時，每半分鐘扣總分一分，未足半分鐘，以半分鐘計(由教務
      處統一扣分)。
二、國語朗讀
        1.  語音(發音及聲調)：佔百分之五十(國語文讀音請以「一字多音審訂表」為主)。
 2.  氣勢(句讀、語調、文氣)：佔百分之四十。
 3.  儀態(儀容、態度、表情)：佔百分之十。
三、作文
1.  內容與思想：佔百分之五十。

2.  結構與修辭：佔百分之四十。

        3.  書法與標點：佔百分之十。

四、寫字
1.  筆勢與功力：佔百分之六十。
        2.  整齊與美觀：佔百分之四十。
3.  正確與迅速：錯別字、漏字或未及完成者，每字扣5分。
五、字音字形：國字及注音各一百字，每字1分，塗改一律不計分。
六、英文字彙能力：文意字彙五十題，每題2分，名次以筆試成績高低排序。
七、閩南語自我介紹

        1.  語音(聲、韻、語調)：佔百分之四十五。
 2.  內容(見解、結構、詞彙)：佔百分之四十五。

    3.  儀態(儀容、態度、表情)：佔百分之十。
八、英文說故事比賽：
    1.  發音：佔百分之六十。
2.  肢體語言：佔百分之十五。
3.  創意：佔百分之十五。
4.  台風：佔百分之十。
九、高二英文歌唱比賽：

1.  發音唱字：佔百分之四十。
2.  音色旋律：佔百分之四十。
3.  創意：佔百分之十。
4.  台風：佔百分之十。
十、高一英語短劇比賽：

1.  團體獎：各短劇『整體表現』佔百分之百。

2.  導演獎：劇本詮釋占百分之五十，舞台表現佔百分之五十。

3.  劇本獎：文字佔百分之四十，劇情佔百分之三十，創意佔百分之三十。

4.  演員獎：英語表達與發音佔百分之六十，演技佔百分之四十。

壹拾貳、獎勵方式：
    一、競賽項目(1)至(7)，各組擇優錄取三名，頒發獎狀及獎品並優先代表本校參加101
        學年度高雄市國語文競賽。
二、英文說故事比賽：擇優錄取前四名，頒發獎狀及獎品。第一名隊伍優先代表
    學校參加2013教育部高職暨綜合高中英語說故事比賽。
三、高二英文歌唱比賽：擇優錄取前四名，頒發獎狀及獎金。
四、高一英語短劇比賽：

1.  團體獎擇優錄取前三名，頒發獎狀及獎金。第一名隊伍優先代表學校參加2013
    全國國中暨高中英語短劇比賽。

2.  最佳舞台設計獎，頒發獎狀乙紙。
 3.  最佳服裝設計獎，頒發獎狀乙紙。
 4.  最佳導演獎一名，頒發獎狀乙紙、敘嘉獎乙次。

        5.  最佳劇本獎一名，頒發獎狀乙紙、敘嘉獎乙次。

        6.  最佳男女演員獎各一名，頒發獎狀各乙紙、敘嘉獎各乙次。

        7.  最佳男女配角獎各一名，頒發獎狀各乙紙、敘嘉獎各乙次。
壹拾叁、本辦法陳請校長核可後實施，修正時亦同。

附件一
競賽時間及競賽地點一覽表(一)
	項目
	日期
	時間
	地點
	備註

	1
	國語演說
	101.04.23(一)
	08:10~11:10
	高一組：圖書館2F閱覽室
高二組：1307會議室
	每人限3分鐘，且參賽者需全程參與觀摩互相學習

	2
	國語朗讀
	101.04.26(四)
	09:55~11:55
	高一組：圖書館2F閱覽室
高二組：1307會議室
	每人限2分鐘，且參賽者需全程參與觀摩互相學習

	3
	閩南語

自我介紹
	101.04.27(五)
	08：10~10:10
	高一二組：4502
	每人限2分鐘，且參賽者需全程參與觀摩互相學習

	4
	作文
	101.04.24(二)
	10:20~11:50
	高一組：4502

高二組：4502
	每人限90分鐘

	5
	寫字
	101.04.24(二)
	14:10~14:50
	高一組：4502

高二組：4502
	每人限40分鐘

	6
	字音字形
	101.04.24(二)
	15:10~15:20
	高一組：4502

高二組：4502
	每人限10分鐘

	7
	英文

字彙能力
	101.04.24(二)
	09:30~10:00
	高一組：4502

高二組：4502
	每人限30分鐘

	8
	英文說故事比賽
	高一：04.25(三)

高二：04.27(五)
	10:10~11:55

	高一組：4502

高二組：4502
	每隊限5分鐘

(含進退場)

	9
	高二英文
歌唱比賽
	101.04.18(三)
	13:10~16:10
	活動中心四樓
	每隊限5分鐘

(含進退場)

	10
	高一英語
短劇比賽
	101.05.30(三)
	13:10~15:10
	4502
	每隊限10分鐘


附件二
競賽時間及競賽地點一覽表(二)
	時間
	04/23
(一)
	04/24
(二)
	04/25
(三)
	04/26
(四)
	04/27
(五)

	上午
	國語演說

(每人3分鐘)

08:10~11:10
一年級

圖書館2F閱覽室
二年級

1307會議室
	英文字彙能力

(30分鐘)

09:30~10:00
一年級、二年級

4502會議室
	英文

說故事比賽

一年級
(每組5分鐘)

10:10~11:55

   4502會議室
	國語朗讀

(每人2分鐘)

09:55~11:55
一年級

圖書館2F閱覽室
二年級

1307會議室
	   閩南語
  自我介紹

(每人2分鐘)

08:10~10:10
一年級、二年級

4502會議室

	
	
	
	
	
	英文

說故事比賽

二年級
(每組5分鐘)

10:10~11:55

   4502會議室



	
	
	作文

(90分鐘)

10:20~11:50

一年級、二年級

4502會議室
	
	
	

	午休

	下午
	
	寫字

(40分鐘)

14:10~14:50

一年級、二年級

4502會議室
	4/18(三)

高二英文歌唱比賽

(每隊5分鐘)

13:10~16:10
活動中心四樓5/30(三)

高一英語短劇比賽

(每隊10分鐘)

13:10~15:10
4502會議室
	
	

	
	
	字音字形

(10分鐘)

15:10~15:20

一年級、二年級

4502會議室
	
	
	


1. 請各班參賽選手提前5-10分鐘到達比賽地點預備，並聽取比賽規則說明。
2. 英文字彙遲到5分鐘不予進場；字音字形遲到1分鐘不予進場；作文、寫字遲到10分鐘者不予進場。

3. 朗讀、演說比賽抽題後，必須進入預備席就坐，準備時間可參閱資料但不得與人交談，唱名3次未到者視為棄權。
4. 參加朗讀、演說比賽的同學進場後不得因自己比賽完畢而先行離開，必須等候評審老師講評結束方能集體離席；活動結束後需簽退始得離場，中途離開者，取消公假資格。
附件三
高雄市立海青高級工商職業學校一百學年度

合作教育盃語文競賽《報名表》

班級：

導師簽名：

	項　　　　　目
	參賽學生姓名
	指導老師簽名
	備　註

	1
	國語演說
	
	
	
	每班限1人

	2
	國語朗讀
	
	
	
	每班限1人

	3
	閩南語

自我介紹
	
	
	
	每班限1人

	4
	作文
	
	
	
	每班限2人

	5
	寫字
	
	
	
	每班限2人

	6
	字音字形
	
	
	
	每班限2人

	7
	英文字彙
能力
	
	
	
	每班限2人

	9
	工作人員
	姓名：

手機：
	姓名：

手機：
	每班需推派二名，額滿後由教學組抽籤決定


註：1．本報名表與公假單經指導老師、導師簽名後務必於4月10日(二)前送至教務處教學組。
2．國語演說、國語朗讀、閩南語自我介紹、高二英文歌唱比賽、高一英文說故事比賽各組參賽人員於4月11、12日(三、四)中午(12:25~12:40)至教務處抽籤決定出場順序（詳見第2頁之辦法），高一英語短劇比賽於5月10日(四)中午(12:25~12:40)至教務處抽籤決定出場順序（詳見第2頁之辦法）請報名同學準時參加。
3．每人以報名3項為限，違者取消競賽資格。
附件四
高雄市立海青高級工商職業學校一百學年度
高一英語短劇比賽《報名表》
	隊伍名稱
	
	指導老師

簽名
	

	相關班級
導師簽名
	

	演員名單
	負責人
	班級
	電話

	
	
	姓名
	e-mail

	
	姓名：
	姓名：

	
	姓名：
	姓名：

	
	姓名：
	姓名：

	
	姓名：
	姓名：

	
	姓名：
	姓名：

	
	姓名：
	姓名：

	
	姓名：
	姓名：

	
	姓名：
	姓名：

	
	姓名：
	姓名：

	
	姓名：
	姓名：

	
	姓名：
	姓名：

	
	姓名：
	姓名：

	英文劇名
	

	中文譯名
	

	導演
	

	編劇
	

	200字

劇情簡介
	


· 各班學藝股長於5月2日(三)中午前將報名表(須完成所有欄位填寫)及劇本一式三份繳交至教務處。

· 各組請派代表於5月10日(四)中午(12:25~12:40)於教務處抽籤決定出場順序。逾時未抽籤組別將由工作人員代為抽籤決定順序。
· 本表不敷使用請自行影印填寫，如屬同一隊者敬請裝訂繳交。
附件五

高雄市立海青高級工商職業學校一百學年度
高二英文歌唱比賽《英文歌曲全文》 
	參賽班級
	
	隊伍名稱
	

	聯絡人
	
	電話
	

	參賽歌曲
	演唱曲名：

	
	中文譯名：

	演唱歌詞內容

	


· 各班學藝股長於4月10日(二)中午前將本表一式3份繳交至教務處。
· 各組請派代表於4月12日(四)中午(12:25~12:40)於教務處抽籤決定出場順序。逾時未抽籤組別將由工作人員代為抽籤決定順序。

· 自備伴唱帶CD者請於4月13日(五)放學前交至教務處。
附件六

高雄市立海青高級工商職業學校一百學年度
英文說故事比賽 《報名表》
	班級
	

	班級導師
簽名
	
	指導老師

簽名
	

	組員名單
	隊伍名稱
	

	
	組長
	班級
	姓名

	
	
	e-mail
	電話

	
	組員姓名：
	組員姓名：
	組員姓名：


· 各班學藝股長於4月10日(二)中午前將本表一式3份繳交至教務處。
· 各組請派代表於4月12日(四)中午(12:25~12:40)於教務處抽籤決定出場順序。逾時未抽籤組別將由工作人員代為抽籤決定順序。
· 說故事比賽著重於用聲音，也就是語言的表情，將故事生動地講述出來。因此，不需要走位或是大道具。但是也可以加入一些隨手可得的小道具、音樂、聲響，使故事變的更有內容且更豐富。
附件七
高雄市立海青高級工商職業學校一百學年度

合作教育盃語文競賽題材公告
國語演說
    一年級、二年級：一、人間有愛－說一個愛的故事
                二、影響我至深的一句（段）話
                三、讚美的力量
                四、專業科目學習的甘苦
                五、高中職生的金錢觀
國語朗讀

一年級：        一、韓　愈＜師說＞

 二、陶淵明＜桃花源記＞

 三、歐陽脩＜醉翁亭記＞
二年級：        一、柳宗元＜始得西山宴遊記＞
                二、范仲淹＜岳陽樓記＞

 三、歐陽脩＜醉翁亭記 ＞

閩南語自我介紹
一年級、二年級：題材內容不限
英語說故事

一年級：        一、Kevin Henkes＜Owen＞

                二、＜The best present in the world＞
     二年級 ：       一、Kevin Henkes＜SHEILA RAE, THE BRAVE＞

   二、Kevin Henkes＜WEMBERLY WORRIED＞

                     三、Deedra Bebout＜Clever Lucy＞
高一英文說故事比賽題目 (1)

OWEN
by Kevin Henkes
Parts(2):    Narrator 1      Narrator 2      Narrator 3      Narrator 4      Narrator 5

             Owen            Mother          Father          Mrs. Tweezers

<><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><

Narrator 1:   OWEN

Narrator 2:   Owen had a fuzzy yellow blanket. He’d had it since he was a baby. He loved it with all his heart.

Owen:        "Fuzzy goes where I go," 

Narrator 3:   said Owen. And Fuzzy did. Upstairs, downstairs, in-between. Inside, outside, upside down.

Owen:        "Fuzzy likes what I like," 

Narrator 4:   said Owen. And Fuzzy did. Orange juice, grape juice, chocolate milk. Ice cream, 

              peanut butter, applesauce cake.

Mrs. Tweezers: "Isn't he getting a little old to be carrying that thing around?  Haven't you 

              heard of the Blanket Fairy?"

Narrator 5:   asked Mrs. Tweezers. Owen's parents hadn't. Mrs. Tweezers filled them in.

Narrator 1:   That night Owen's parents told Owen to put Fuzzy under his pillow.

Narrator 2:   In the morning Fuzzy would be gone, but the Blanket Fairy would leave an absolutely

              wonderful, positively perfect, especially terrific big-boy gift in its place.

Narrator 3:   Owen stuffed Fuzzy inside his pajama pants and went to sleep.

Owen:        "No Blanket Fairy," 

Narrator 4:   said Owen in the morning.

Mother:      "No kidding," 

Narrator 4:   said Owen’s mother.

Father:      "No wonder," 

Narrator 4:   said Owen's father.

Mother:      "Fuzzy's dirty," 

Narrator 5:   said Owen's mother.

Father:      "Fuzzy's torn and ratty," 

Narrator 5:   said Owen's father.

Owen:        "No, Fuzzy is perfect."

Narrator 5:   said Owen. And Fuzzy was.

Narrator 1:   Fuzzy played Captain Plunger with Owen.  Fuzzy helped Owen become invisible.

Narrator 2:   And Fuzzy was essential when it came to nail clippings and haircuts and trips to

              the dentist.

Mrs. Tweezers: "Can't be a baby forever, haven't you heard of the vinegar trick?"

Narrator 3:   said Mrs. Tweezers.  Owen's parents hadn't.  Mrs. Tweezers filled them in.

Narrator 4:   When Owen wasn't looking, his father dipped Owen's favorite corner of Fuzzy into

              a jar of vinegar.

Narrator 5:   Owen sniffed it and smelled it and sniffed it. He picked a new favorite corner.

Narrator 1:   Then he rubbed the smelly corner all around the sandbox, buried it in the garden, 

              and dug it up again.

Owen:        "Good as new," 

Narrator 2:   said Owen. Fuzzy wasn't very fuzzy anymore. But Owen didn't mind.

Narrator 3:   He carried it. And wore it. And dragged it.  He sucked it. And hugged it. And

              twisted it.

Mother:      "What are we going to do?" 

Narrator 4:   asked Owen's mother.

Father:      "School is starting soon," 

Narrator 4:   said Owen's father.

Mrs. Tweezers: "Can't bring a blanket to school, haven't you heard of saying no?"

Narrator 4:   said Mrs. Tweezers.  Owen's parents hadn't.  Mrs. Tweezers filled them in.

Owen:        "I have to bring Fuzzy to school," 

Narrator 5:   said Owen.

Mother:      "No," 

Narrator 5:   said Owen's mother.

Father:      "No," 

Narrator 5:   said Owen's father.  

Narrator 1:   Owen buried his face in Fuzzy. He started to cry and would not stop.

Mother:      "Don't worry," 

Narrator 2:   said Owen's mother.

Father:      "It'll be all right," 

Narrator 2:   said Owen's father.  And then suddenly Owen's mother said, 

Mother:      "I have an idea!"

Narrator 3:   It was an absolutely wonderful, positively perfect, especially terrific idea.

Narrator 4:   First she snipped. And then she sewed.  Then she snipped again and sewed some more.

              Snip, snip, snip. Sew, sew, sew. 

Mother:      "Dry your eyes.  Wipe your nose."  

Owen:         Hooray, hooray, hooray!

Narrator 5:   Now Owen carries one of his not-so-fuzzy handkerchiefs with him wherever he goes....

              And Mrs. Tweezers doesn't say a thing. 

Scripted by Jill Jauquet
高一英文說故事比賽題目 (2)
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	The Best Present
in the World


The following Readers' Theatre script was adapted from "The very best present in the world" written by Penelope Bender. It was rewritten by Pansy Koh Hwee Lin, Kow Hui Meng, Jamunah Rani and Lam May Yuen to suit the Singapore context.
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	Narrator:
	Today is her mother's birthday and May is very troubled because she does not have enough money to buy her mum a present.

	May:
	75, 80, 85 cents. (Sigh!) This is only enough to buy the bottlecap of Mummy's favourite Chanel No. 5 perfume. What am I going to do?

	Narrator:
	May flips through the New Paper and saw a huge advertisement.

	May:
	(Reading the newspaper aloud) Guess the number of Coke cans contest. 12 - 3 p.m. Grand prize: $200. Winner will be announced at 3:30 p.m. today. Wow! That's just what I need ... if only I could win ...

	Narrator:
	May went down to Cold Storage to join the contest.

	May:
	What a huge crowd gathering around the contest area! Wait a minute. Isn't that my classmate, Janice?

	Narrator:
	May walked up to Janice.

	May:
	Hi, Janice, what are you doing here?

	Janice:
	Hi, May! I came to join the contest.

	May:
	Me too. I'm going to get the contest form now. See you later!

	May:
	(Thinking aloud) Gosh! There are rows and rows of Coke cans piled up high like a pyramid. How am I going to start counting them?

	Narrator:
	After hesitating for a very long time, May finally decided to make her guess.

	May:
	I think I'll write 9,999 cans on the contest form. Please God ... please let that be the lucky number!

	Narrator:
	After dropping the entry form into the box, May waited impatiently for the results to be announced. At 3:30 p.m., the emcee stood up and announced that the number of Coke cans was Nine thousand, nine hundred ... May held her breath ... and ninety-nine.

	May:
	I won! I won!

	Narrator:
	May collected her prize joyfully. As she walked out of Cold Storage, she met Janice again at the bus-stop.

	May:
	Oh, Janice! I won the grand prize! I'm going to Takashimaya now to get a present for my mum. It's her birthday.

	Janice:
	(Sadly) I'm very happy for you.

	May:
	(Concerned) But, you don't sound very happy. Is anything wrong?

	Janice:
	(Sobbing) My ... my ... mother is very ill at home and she can't get out of bed. I went to the clinic near my house but Dr. Tan would not make house calls unless I pay $200. But we've no money. I'm really afraid of losing mum. She's all I have since daddy passed away.

	May:
	(In deep thought) Oh, dear! That's terrible. (A short pause) What do you intend to do?

	Janice:
	I don't know.

	Narrator:
	May gazed at the prize money in her purse. After deliberating for a short while, she pressed the money into Janice's hands.

	May:
	Here, take this. Go and get Dr. Tan right away!

	Janice:
	But ... but ... you need this for your mum's birthday present.

	May:
	Don't worry, it's okay. She'll understand.

	Janice:
	Oh! Thank you so much! Thank you so much! I'm sure my mum will pay you back when she gets well.

	Narrator:
	Janice rushed back to her mum while May walked home slowly. She is happy that she had done a good deed but worried about her mother's birthday present.

	May:
	(Dejectedly) What should I do? I still don't have any present for Mum's birthday. Guess I'll just make a card for her. The card won't mean much without a present but ... it'll have to do.

	Narrator:
	That night, at the birthday party, May's brother gave their mother a gold necklace and her sister gave her mum a Versace bag.

	May:
	Mummy, I wanted to give you a present, but this card is all I have.

	Mother:
	But, May ... You've already given me a present. Janice called and told me what you had done. You see, sweetheart, all the presents in the world wouldn't mean as much to me as knowing that you've understood what I've been teaching you.

	May:
	What's that, Mummy?

	Mother:
	How to love, May. And that's the best present in the whole world that any child could ever give to a parent.

	May:
	Do you mean it, Mummy? I wanted so much to give you the very best present in the world.

	Mother:
	Of course, I do, sweetheart. You have indeed given me the very best present in the whole world and I'm very proud of you!

	May:
	Oh ... Oh! Mummy, I'm so happy!


高二英文說故事比賽題目-(1)

SHEILA RAE, THE BRAVE
by Kevin Henkes
Parts(8):    Narrator 1      Narrator 2      Narrator 3      Narrator 4       Narrator 5

             Sheila Rae      Louise          Friends      

<><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><>

Narrator 1:   SHEILA RAE, THE BRAVE    by Kevin Henkes

Narrator 2:   Sheila Rae wasn't afraid of anything.  She wasn't afraid of the dark.  She wasn't 

              afraid of thunder and lightning. And she wasn't afraid of the big black dog at the

              end of the block.

Narrator 3:   At dinner, Sheila Rae made believe that the cherries in her fruit cocktail were the

              eyes of dead bears, and she ate five of them.

Narrator 4:   At school, Sheila Rae giggled when the principal walked by.

Narrator 5:   And when her classmate Wendell stole her jump rope during recess, Sheila Rae tied

              him up until the bell rang.

Sheila Rae:  "I'm very brave," 

Narrator 1:   Sheila Rae said, patting herself on the back.

Narrator 2:   Sheila Rae stepped on every crack in the sidewalk without fear.

Narrator 3:   When her sister, Louise, said there was a monster in the closet, Sheila Rae 

              attacked it.

Narrator 4:   And she rode her bicycle no-handed with her eyes closed.

Friends:     "Yea! Yea! Sheila Rae!" 

Narrator 5:   her friends yelled, clapping their hands.

Narrator 1:   One day, Sheila Rae decided to walk home from school a new way.  Louise was afraid to.

Louise:      "You're too brave for me," 

Narrator 2:   Louise said.

Sheila Rae:  "You're always such a scaredy-cat," 

Narrator 2:   Sheila Rae called.

Louise:      "Am not," 

Narrator 2:   whispered Louise.

Narrator 3:   Sheila Rae started off, skipping.  

Sheila Rae:  "I am brave, I am fearless."

Narrator 3:   she sang.

Narrator 4:   She stepped on every crack.  She walked backwards with her eyes closed.

Narrator 5:   She growled at stray dogs, and bared her teeth at stray cats. And she pretended 

              that the trees were evil creatures.

Narrator 1:   She climbed up them and broke their fingers off. Snap, snap, snap.

Narrator 2:   Sheila Rae walked and walked.  She turned corners. She crossed streets.

Narrator 3:   It suddenly occurred to Sheila Rae that nothing looked familiar.

Narrator 4:   Sheila Rae heard frightening noises. They sounded worse than thunder.

Narrator 5:   She thought horrible thoughts. They were worse than anything she had ever imagined.

Sheila Rae:  "I am brave, I am fearless."

Narrator 1:   Sheila Rae tried to convince herself.

Narrator 2:   The sounds became more frightening.  The thoughts became more horrible.  Sheila Rae

              sat down on a rock and cried.  

Sheila Rae:  "Help,"     

Narrator 3:   she sniffed. She thought of her mother and her father and Louise. She cried,

Sheila Rae:  "Mother! Father!  Louise!"

Louise:      "Here I am," 

Narrator 4:   a voice said.

Sheila Rae:  "Louise!"  

Narrator 4:   Sheila Rae hugged her sister.

Sheila Rae:  "We're lost," 

Narrator 5:   Sheila Rae said. Louise said,

Louise:      "No, we're not, I know the way home.   Follow me!"

Narrator 1:   Louise stepped on every crack. She walked backwards with her eyes closed.

Narrator 2:   She growled at stray dogs, and bared her teeth at stray cats.

Narrator 3:   And she pretended that the trees were evil creatures.  

Narrator 4:   She jumped up and broke their fingers off. Snap, snap, snap.

Narrator 5:   Sheila Rae walked quickly behind her.

Narrator 1:   They walked and walked.  They crossed streets. They turned corners. 

Narrator 2:   Soon their house could be seen between the trees.  Sheila Rae grabbed Louise 

              and dashed up the street.  

Narrator 3:   When they reached their own yard and the gate was closed behind them, Sheila Rae 

              said, 

Sheila Rae:  "Louise, you are brave.  You are fearless."

Louise:      "We both are," 

Narrator 4:   said Louise. And they walked backwards into the house with their eyes closed.

Scripted by Jill Jauquet
高二英文說故事比賽題目(2)

WEMBERLY WORRIED
by Kevin Henkes
Parts(2):   Narrator 1      Narrator 2      Narrator 3       Narrator 4       Mother

            Wemberly        Father          Grandmother      Mrs. Peachum     Jewel

<><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><>

Narrator 1:   WEMBERLY WORRIED

Narrator 2:   Wemberly worried about everything. Big things, little things, and things in between.

Narrator 3:   Wemberly worried in the morning. She worried at night.  And she worried throughout

              the day.

Mother:      "You worry too much," 

Narrator 4:   said her mother.

Father:      "When you worry, I worry," 

Narrator 4:   said her father.

Grandmother: "Worry, worry, worry. Too much worry."

Narrator 4:   said her grandmother.  

Narrator 1:   At home, Wemberly worried about the tree in the front yard, and the crack in the 

              living room wall, and the noise the radiators made.

Narrator 2:   At the playground, Wemberly worried about the chains on the swings, and the bolts

              on the slide, and the bars on the jungle gym.

Narrator 3:   And always, she worried about her doll, Petal.

Mother:      "Don't worry," 

Narrator 4:   said her mother.

Father:      "Don't worry," 

Narrator 4:   said her father.

Narrator 1:   But Wemberly worried.  She worried and worried and worried.

Narrator 2:   When Wemberly was especially worried, she rubbed Petal's ears. Wemberly worried

              that if she didn't stop worrying, Petal would have no ears left at all.

Narrator 3:   On her birthday, Wemberly worried that no one would come to her party.

Mother:      "See, there was nothing to worry about,"

Narrator 4:   said her mother. But then Wemberly worried that there wouldn't be enough cake.

Narrator 1:   On Halloween, Wemberly worried that there would be too many butterflies in the

              neighborhood parade.

Father:      "See, there was nothing to worry about,"

Narrator 2:   said her father. But then Wemberly worried because she was the only one.

Mother:      "You worry too much," 

Narrator 3:   said her mother.

Father:      "When you worry, I worry," 

Narrator 3:   said her father.

Grandmother: "Worry, worry, worry. Too much worry,"

Narrator 3:   said her grandmother. 

Narrator 4:   Soon, Wemberly had a new worry: school.  Wemberly worried about the start of school

              more than anything she had ever worried about before.

Narrator 4:   By the time the first day arrived, Wemberly had a long list of worries.

Wemberly:     What if no one else has spots? What is no one else wears stripes? What if no one 

              else brings a doll?  What if the teacher is mean?  What if the room smells bad?  

              What if they make fun of my name? What if I can’t find the bathroom? What if I hate 

              snack?  What if I have to cry? 

Mother:      "Don't worry," 

Narrator 1:   said her mother.

Father:      "Don't worry," 

Narrator 1:   said her father. But Wemberly worried.  She worried, and worried, and worried. 

              SHE WORRIED ALL THE WAY THERE.

Narrator 2:   While Wemberly's parents talked to the teacher, Mrs. Peachum, Wemberly looked around

              the room. Then Mrs. Peachum said, 

Mrs. Peachum: "Wemberly, there is someone I think you should meet."

Narrator 3:   Her name was Jewel.  She was standing by herself.  She was wearing stripes.  She 

              was holding a doll.

Narrator 4:   At first, Wemberly and Jewel just peeked at each other.

Wemberly:    "This is Petal," 

Narrator 1:   said Wemberly.

Jewel:       "This is Nibblet," 

Narrator 1:   said Jewel.

Narrator 2:   Petal waved. Nibblet waved back.

Jewel:       "Hi," 

Narrator 3:   said Petal.

Wemberly:    "Hi," 

Narrator 3:   said Nibblet.

Wemberly:    "I rub her ears," 

Narrator 4:   said Wemberly.

Jewel:       "I rub her nose," 

Narrator 4:   said Jewel.

Narrator 1:   Throughout the morning, Wemberly and Jewel sat side by side and played together

              whenever they could. Petal and Nibblet sat side by side, too.

Narrator 2:   Wemberly worried.  But no more than usual. And sometimes even less.

Narrator 3:   Before Wemberly knew it, it was time to go home.

Mrs. Peachum: "Come back tomorrow," 

Narrator 4:   called Mrs. Peachum, as the students walked out the door. Wemberly turned and 

              smiled and waved.  She said, 

Wemberly:     "I will. Don’t worry."

Scripted by Jill Jauquet
高二英文說故事比賽題目 (3)

Clever Lucy
by Deedra Bebout
Characters: (8)  Narrator 1        Narrator 2         Narrator 3       Narrator 4     

                 John              Lucy               Cat              Rooster

<><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><><>

Narrator 1: There was a time in this country when most people made their livings by farming.  

            Some farmers did well; some barely scratched out a living.

JOHN:       I was one of the farmers who had a hard time feeding his family.  My name is John 

            Carver.It has been many years since we lived, but my friends and I would like to 

            tell you a story.

Narrator 2: John's farm was quite small, and though he toiled in the fields everyday, his crops

            were always brown and scrawny.

Narrator 3: It just so happened that John was married to Lucy, and Lucy was a mighty clever lady.

LUCY:       My husband was not a very good farmer, but he loved his work.  So I decided that as long as he was happy, I would make sure we had enough to eat.

Narrator 4: One winter day, when the wind blew very cold and the snow drifted very high, Lucy 

            sent John to the chicken coop to fetch dinner.

JOHN:       This is the last chicken we have, Lucy.  I don't know what we will eat tomorrow, so roast it with care.

Narrator 1: When the chicken was cooked, Lucy set it on the table.  John said:

JOHN:       What a grand chicken you have prepared!  It looks so brown and crispy, and it smells

            delicious.  It is a shame we have not even a crust of bread to go with it.  Oh well, we cannot dwell on what we do not have.  Let us call in the children and eat.

LUCY:       Do not call the children.  I am going to take this chicken to the baron who lives in the fine house on the hill.

JOHN:       I do not understand you at all, Lucy Carver.  Why do you want to give away our last morsel of food?

LUCY:       Never you mind.  I have an idea.

Narrator 2: Lucy thought that if she gave the chicken to the baron, he might give her something 

            even better in return.

Narrator 3: So she set off for the baron's house.

Narrator 4: When she got there, she was shown into the parlour where the baron sat with his 

            wife, two sons and two daughters.  Lucy gave the chicken to him.

LUCY:       I hope you will accept this gift, sir.  It is all I have to give you, but you are 

            welcome to it.

BARON:      There is nothing we like better than juicy, roasted chicken.  It smells delicious. 

            I would like you to divide it among us so that each gets a fair share.

Narrator 1: Lucy picked up the knife and looked around the room.  All eyes were upon her.

LUCY:       Let me see.  There are six of you altogether.

BARON:      Don't forget yourself.  You shall share it with us.

JOHN:       Dividing one chicken seven ways so that each person was satisfied was the task set out for Lucy.

Narrator 2: The baron made himself comfortable in his favorite chair as Lucy looked at the bird. The first thing she did was cut off the tail and give it to the baron's wife.

LUCY:       Here, ma'am, you shall have the tail because it is your job to sit in the house and see that it is properly run.

Narrator 3: Then she pulled off the two legs of the chicken and handed one to each of the 

            baron's sons.

LUCY:       Because you fine, strong boys walk your father's fields every day, it is fitting for you to have the legs.

Narrator 4: Lucy then gave a wing to each of the baron's daughters.

LUCY:       You lovely girls get the wings because each of you will someday marry and fly from 

            your father's care.

Narrator 1: Finally, Lucy cut off the head of the chicken.

LUCY:       There can be no question that this is the right part for you, sir, because you are the head of the house.  And since I am just a poor farmer's wife, I will be happy with the leftovers.

JOHN:       Of course, that meant Lucy got most of the chicken!

Narrator 2: Wasn't she clever?

Narrator 3: The baron laughed and slapped his thigh.

BARON:      Bless my soul.  You are a sly one, Lucy Carver!  I have enjoyed myself so much 

I want you to take this jug of nectar and this loaf of bread along with the chicken.  

            I hope our paths will cross again some day.

Narrator 4: Lucy took the food back home. That night she and her family ate until they were full.

JOHN:       The next day I was in town and told some other farmers what Lucy had done.

Narrator 1: One of those farmers was Amos Green.  Amos was a greedy man and was always looking 

            for a way to get the best of a deal.

Narrator 2: Amos saw no reason why he couldn't do what Lucy had done, so he went home and roasted 

            five, fat geese. Then he took them to the baron.

Narrator 3: Here, sir.  I would like you to have these five fine geese.

BARON:      I thank you, farmer.  If you don't mind, I would like you to divide the geese between 

            my family and yourself so each of us gets a fair share.

Narrator 4: Amos took the knife, but just as he started to make a cut, he stopped and scratched

            his head.

Narrator 1: No, that won't work.  Let's see.  Maybe it would be better if I cut here.  No, that won't work, either.

Narrator 2: Amos thought and thought.  He stood on one foot and then the other.  But he could 

            not think of a way to divide the five geese fairly between the seven people.

Narrator 3: Finally the baron grew tired of waiting.

BARON:      Send for Lucy.  She will know what to do.

Narrator 4: When Lucy arrived, the baron said:

BARON:      Here is the problem.  We have five geese to be divided fairly between me, my wife, 

            my two sons, my two daughters, and you.  Can you do it?

LUCY:       Why certainly, sir. Here is a goose for you and your wife. Now you, your wife, 

            and the goose are three.  And here is a goose for your daughters and one for your 

            sons. Now they are threes.  If I take the two remaining geese, then I am three, 

            also. You see, it's really very simple.

Narrator 1: The baron roared with laughter.  When he stopped, he turned to Amos and said:

BARON:      Do not come back to my house until you are as clever as Lucy.  And since I do not 

            think that will ever be, I bid you a final farewell.

AMOS:       I left the baron's house with nothing but my hat.  There was no gift of bread and 

            nectar for me.

Narrator 2: The baron was so pleased with Lucy he rewarded her with three gold coins and 

            promised to teach John how to be a better farmer so the family would never go 

            hungry again.

JOHN:       The baron kept his promise, and slowly but surely, I became a good farmer.  My crops grew high, and my family grew strong.  All because of Lucy.

ALL:        CLEVER, CLEVER LUCY!

高一英文話劇比賽方法

話劇比賽有三個題目，可依造喜好選取自己喜歡的話題改編或是創造自己的劇本，劇本請於期限內繳交至教務處，並確認英文劇本的正確性!!!

高一英語話劇劇本(1)
New Year's Eve
除夕的傳說，講述了除夕的傳說，就是有一個怪物叫“夕"，每到臘月的最後一天會出來害人...

Characters 
Monster who likes to eat people, especially on Chinese New Year's Eve （ ）

Old lady A whose husband and children were eaten by the monster (  )

Old lady B who comes to help old lady A to fight with the monster （ ）

Neighbors C （ ）  Neighbors D （ ）  Neighbors E （ ）


Scene I 
SETTING: C、D、E and old lady A are in the village. 
AT RISE: C、D、E are talking to one another.
 

C: Tomorrow is Chinese New Year's Eve. 
D: Oh, my god！It's Chinese New Year's Eve again. 
E: We must run away today or we will be eaten by the terrible monster.

C: Yes, I remember it comes to the village every year. 
D： And eat all the people. 
E: That's terrible！Old lady A's husband and children were eaten by the monster last year.

C: Oh, that poor lady who lost her family. She must be very sad. 
D: We must tell her to run away with us. 
E: Yes, don't let the tragedy happen again.

CDE: (Run to the old lady A's home) Old lady, Old lady, you must run away with us now.

C: Yes, take your baggage and go with us. 
D: Hurry up, we have no time to waste.

A: No, I want to stay here. 
E: Why？
A: I want to fight with the monster！It killed my family. I need to take revenge on it.

C: No, No, No, it's not safe. 
D: You won't win by yourself！
E: And you will be eaten, too.

CDE: You must go with us！！
A: I'm too old, and I don't want to keep living without my family. I must kill it before I die.

CDE: You are a crazy woman. Just suit yourself. (C, D, E run away)

Scene II 
SETTING: old lady B is at Old lady A's home 
AT RISE: Old lady A is cooking dumplings. Old lady B is knocking at the door.
 
B: Anyone home？
A: (Opens the door) What are you doing here？You must run away with the other neighbors or you will be eaten by the monster.

B: I'm too hungry to run. Can you please give me something to eat？
A: All right, all right.

B: (Eating dumplings) Why don't you run away like everyone else？
A: I want to kill the monster because it ate my husband and children.

B: But it is too difficult. 
A: I don't care.

B: Do you have any method to deal with it？
A: Um, I don't know.

B: In order to thank you for giving me this food, I can teach you how to kill the monster. 
A: Really？How？

B: Well, I know the monster is afraid of the color red and loud noise. So we can stick some red papers on the door and make loud noise to frighten it away. 
A: So what are we waiting for？Let's do it now.

B: You are right！It's getting darker and darker outside.
從此處開始, 由學生自己發揮創意…..(以下為參考用劇本，請參賽同學發揮創意寫出不一樣的劇情)
Scene III 
SETTNG: Outside A's home. 
AT RISE: The monster shows up in front of A's home. Monster: Ha！Ha！Ha！After one year of sleeping, I'm very hungry now. It's time for me to eat a lot of people. Ha！Ha！Ha！It's too bad that everybody runs away. Oh, there is a light in that house, there must be people in it. (Knocking on the door.) Anybody home？I won't hurt you, just open the door. (When it sees the red paper on the door.) Oh, my god, it's the color red, I'm afraid of it. Stay away from me.
 

AB: (Opens the door, and they are wearing red clothes) You bad monster. Now it's your turn to feel afraid. (They beat drums and strike gongs.)


Monster: Oh, my god~ I can't take it anymore. Please forgive me.

A: You ate all my family. How can I forgive you？

Monster: I'm sorry. I will do anything you say if you only let me go.

B: I think the monster feels very sorry now.

Monster: Yes, Yes, I 'm so sorry.

A: Well, if you go away and never come back, I will forgive you.

B: Yes, and never eat people anymore.

Monster: Ok, I promise you I will never eat people and never come here again. (They stop beating drums and striking gongs. The monster runs away and never comes back anymore.)

Scene IV 
SETTING: In the village. 
AT RISE: A、B、C、D、E are talking.

 
C: How did you do it？

A: B told me the monster is afraid of the color red and loud noises.

D: Wow！How do you know this？(To B)

B: Actually, I'm a fairy. I'm here to help you fight the monster.

E: Oh, thank you. You really did us a big favor.

B: You're welcome. Now you don't have to be afraid of this monster anymore. (Everyone is happy and clapping their hands.) 

THE END 
高一英文話劇劇本(2)

 There are many superstitions in Taiwan’s culture. Please use your knowledge about Taiwan’s superstitions and your creation to write a script. 

高一英文話劇劇本(3)

      You have foreign friends coming to Taiwan to visit you. You really want to make them have a good impression about Taiwan. How would you introudece Taiwan to them and what would you introduce? What you introuce can include sightseeing spots, Taiwan’s cultrue, foods and so on. Create your own script!
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